
    
 

 

Webinár 2: Prihláškový program Mesta pre deti  

Zápis z diskusnej časti  

Dátum: 15.10.2024  

Čas: 14.00 – 15.00 hod. & 18.00 – 19.00 hod.  

Webinár pozostával z časti prezentácie Prihláškového programu Mesta pre deti a diskusnej 

časti. Počas diskusie mali zúčastnení a zúčastnené priestor klásť svoje otázky, na ktoré 

odpovedali zástupkyne Metropolitného inštitútu Bratislavy - Sandra Štasselová - 

koordinátorka projektu Mesto pre deti a Rebeka Petrtýlová zo sekcie participácie a 

mestských štúdií.  

Zápis otázok a odpovedí  

 

1. Koľko bolo podaných prihlášok v minulom roku a koľko ich bolo úspešných? 

Aký je ten pomer, aby sme si vedeli predstaviť, akú máme šancu?  

  

Odpoveď: Tento program je prihláškovým až odteraz. Školy sme si v minulosti vyberali my na 

základe dát, ktoré sme si špecificky určili. V roku 2022 sme mali jednu pilotnú školu na 

Tbiliskej ulici, ktorú sme si vybrali kvôli tomu, že sa tam stala vážna dopravná nehoda rovno 

pri škole. V roku 2023 sme si desať škôl vybrali spoločne s donorom tohto programu, 

organizáciou UNICEF. Vyberali sme zo škôl, kde bolo integrovaných najviac ukrajinských detí 

a vyberali sme také, ktoré mali najvážnejšie dopravné problémy. Teraz je to prvýkrát, kedy je 

tento program prihláškový a kedy chceme vyberať školy nielen na základe tvrdých dát (aká je 

tam dopravná situácia), ale aj na základe podpory z vašej komunity.  

  

2. Koľko škôl budete nakoniec vyberať? Máte nejaký určený počet?  

  

Odpoveď: Odpoveď na túto otázku zatiaľ nemáme, kvôli tomu, že nevieme, aký rozsah 

intervencií si školy a ich špecifické situácie budú vyžadovať. Nevieme sa teraz zaviazať ku 

konkrétnemu číslu. Do veľkej miery to záleží od toho, aké prihlášky nám prídu a aké to budú 

intervencie. Môže prísť prihláška, pri ktorej bude už od začiatku jasné, že to riešenie bude 

relatívne jednoduché, zatiaľ čo pri inej škole si intervencie môžu vyžiadať omnoho väčšiu 

projektovú prípravu a viac peňazí, viac kapacít. V každom prípade, ak nám príde veľké 

množstvo prihlášok a nedokážeme so všetkými začať hneď spolupracovať, tie ostatné 

“nezahodíme do koša”. Cez prihláškový program od vás chceme vyzbierať spätnú väzbu o 

tom, čo sú zdroje nebezpečenstva v okolí škôl a budeme to brať ako záväzok snažiť sa k 

týmto problémom dostať a niečo s nimi robiť.  

  



    
 

3. Keď podáme prihlášku, do koľkých dní budeme vedieť výsledok alebo ako 

budeme vedieť, ako sme dopadli?  

  

Odpoveď: Mnohé dáta z okolia vašich škôl už máme zozbierané a akonáhle nám prídu 

prihlášky, prečítame si ich a ohodnotíme zvyšné kategórie. Tým, že deadline na podanie 

prihlášok je 15. novembra, vyhodnocovať prihlášky môžeme začať odvtedy. Počítame s tým, 

že v priebehu decembra by sme chceli mať informáciu pre školy, či sme ich prijali do tohto 

programu na nasledujúce roky alebo nie. Neradi by sme sa však zaviazali konkrétnym 

dátumom kvôli tomu, že prihlášky budeme hodnotiť spoločne s tímom odborníkov z 

magistrátu. Potrebujeme tam zhodnotiť rôzne aspekty vašej dopravnej situácie. Veríme teda, 

že do konca tohto roka budeme vedieť zoznam škôl, s ktorými budeme následne 

spolupracovať.  

  

4. Čo sa týka financovania riešení na školách, podieľa sa tam mesto? Podieľame 

sa tam my ako škola?    

  

Odpoveď: Nie, vy sa ako škola finančne nepodieľate. V meste sú 2 druhy komunikácií, čo sa 

týka ich správy. Jednu skupinu komunikácií má v správe hlavné mesto a iné komunikácie, to 

sú väčšinou cesty, po ktorých premáva MHD alebo cesty 1. triedy a potom cesty 2. a 3. 

triedy, po ktorých nepremáva MHD, ktoré sú v správe mestských častí. Naším odhodlaním je 

vyriešiť vaše bezpečnostné problémy bez ohľadu na to, v koho správe je predmetná 

komunikácia. Našou úlohou je zladiť sa s mestskou časťou, v ktorej sa nachádza vaša škola, 

aby sme sa dohodli na podmienkach financovania intervencií. Nechceli sme vopred spraviť 

mustru, ktorá by hovorila o tom, koľko percent intervencie zafinancuje mestská časť a koľko 

percent mesto. Je to kvôli tomu, že by to bolo nefér voči niektorým mestským častiam, ktoré 

majú rozpočtové problémy a nemajú toľko financií na kapitálové investície. Takže toto je 

niečo, čo je našou zodpovednosťou vyriešiť. Akonáhle sa prihlásite, vďaka podpísanému 

podpornému listu od mestskej časti vidíme, že z ich strany je vôľa viesť dialóg. A našou 

úlohou na Metropolitnom inštitúte je nájsť ten vzájomný model financovania. V každom 

prípade od vás, ako od školy, určite žiadne finančné prostriedky neočakávame.  

    

5. Sme škôlka a sme spojení s iným elokovaným centrom, ktoré je od nás 30 

metrov a tiež majú podobný problém ako my. Vieme to spojiť do jednej 

prihlášky alebo oni sa musia prihlásiť zvlášť?  

  

Odpoveď: Určite to môžete spojiť do jednej prihlášky. Túto prihlášku musí podpísať jedna 

inštitúcia, predpokladám, že to bude vaša materská škola. Ale do prihlášky nám určite 

napíšte, že tento problém je relevantný a týka sa aj tejto skupiny detí, ktorá dochádza do 

toho susedného  

 



    
 

zariadenia, ktoré je neďaleko od vás. Ak to zvládate a nie je to pre vás príliš namáhavé, tak 

bude dobré, ak by to nejaký štatutárny zástupca vašej susednej inštitúcie vedel napísať 

svojimi  

 

slovami a podpísať to, čím bude mať vaša prihláška v našich očiach ešte väčšiu váhu. 

Budeme tým mať potvrdené, že aj tá druhá komunita vníma tú dopravnú situáciu ako 

nebezpečnú. Ak by to bolo pre vás moc komplikované, napíšte to v prihláške aspoň zo 

svojho pohľadu a len popíšte, prečo je relevantné nepozerať sa na vašu prihlášku len ako na 

vašu materskú školu, ale aj na tú vedľajšiu inštitúciu.  

  

6. Sú k prihláške potrebné aj nejaké fotografie? Pomôže to?    

  

Odpoveď: Fotografie budú fajn, ak nám pomôžu lepšie pochopiť váš problém. Ak si myslíte, 

že váš problém dokážete vysvetliť bez toho, aby ste prikladali fotografie, tak ich nemusíte k 

prihláške prikladať.  

  

7. Do akej miery má byť napísaný alebo opísaný ten problém v prihláške 

odborne? Ja by som iba svojimi slovami opísala situáciu, nemám žiadne dáta 

ohľadom počtu áut v okolí školy, akou rýchlosťou idú a tak ďalej.    

  

Odpoveď: Presne tak, problém popíšte tak autenticky, ako to vy dokážete. Neočakávame od 

vás, že budete získavať rigorózne dáta. Nás zaujíma pohľad komunity, takže pokojne použite 

slovník, ktorý vám je príjemný. Chceme vidieť váš subjektívny zážitok, takže popíšte to, čo v 

okolí školy vnímate ako problém. Ak viete spraviť video alebo fotku a to vám pomôže, aby ste 

nám vysvetlili, čo je ten problém, pokojne to urobte. Ak to viete popísať slovne, pokojne to 

popíšte slovne vašim ľudským spôsobom. My dáta napr. ohľadom intenzity dopravy a počtu 

dopravných nehôd už máme a nepotrebujeme, aby ste ich získavali vy.   

  

V popise problému v rámci prihlášky neočakávame a ani od vás nechceme, aby ste 

navrhovali riešenia problému. Chceme počuť len to, čo je tým problémom, akú situáciu tam 

žiaci každodenne zažívajú. Riešenie potom budeme hľadať spolu s komunitou, so žiakmi, s 

rodičmi, so susedmi, so zamestnancami školy.  

  

8. Na koľko smerodajné sú tie údaje o časoch a vzdialenostiach, ktoré sme dostali 

v pokynoch? Skúšali sme námatkovo podľa mapy odhadovať vzdialenosti a 

vyšlo nám, že na 1 strane sme zahrnuli celý Lamač a na 2. strane napríklad 

najbližšia  

 



    
 

autobusová zastávka, z ktorej chodia deti do školy je tak ďaleko, že je mimo 

tohto rádiusu, ktorý ste vymedzili. Máme to brať tak, že toto je pre nás 

záujmové okolie a to máme popísať alebo naozaj sa máme držať tých metrov a 

minút, ktoré sú tam uvedené?  

  

Odpoveď: Ako sme v prezentácii vysvetľovali, akým spôsobom budeme vyberať z 

prihlásených škôl, spomínali sme tam, že nás zaujímajú aj dáta ohľadom toho, koľko je v 

okolí vašej školy  

 

iných škôl, aká je dopravná situácia a podobne. Ale my tieto dáta už máme za každú školu v 

Bratislave. Tieto dáta máme z rôznych zdrojov, napr. z Centra vedecko-technických 

informácií, mnoho dát máme aj priamo z mesta, takže týmto sa vôbec nemusíte trápiť. Ak ste 

už nejaké dáta sami získali, pokojne nám ich dajte do tej prihlášky, my sa tomu určite 

potešíme, ak budeme vidieť takéto nasadenie z vašej strany. Určite však od vás 

neočakávame, že tieto dáta budete zbierať.  

  

9. Je tento Prihláškový program Mesta pre deti vhodný aj pre materské školy?   

  

Odpoveď: Áno, tento program je vhodný pre materské školy. Ak ste z materskej školy, kde 

vnímate, že máte nebezpečnú dopravnú situáciu a chceli by ste s tým niečo robiť, chceli by 

ste, aby sme my ako mesto v spolupráci s mestskou časťou zvýšili dopravnú bezpečnosť 

okolia vašej škôlky, školy strednej školy, v tom prípade ste tu správne. Ak o programe 

nemáte viac informácií, na našom webe https://mestopredeti.sk/prihlaskovy-

program/  môžete nájsť všetko potrebné. S prípadnými otázkami nás môžete následne 

kontaktovať na prihlaska@mestopredeti.sk.   
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